
 

Skolebestyrelsesmøde nr. 2  

Onsdag d. 21. september 2022 

Kl. 18.00 – 20.00 

Personalerummet på Søndermarksskolen 

Medlemmer: 
Forældrerepræsentanter: Anja Vilsholm, Nicklas Ackey, Line Obbekjær, Louise Walbom, Anne Bøgh 
Hansen og Patrik Nilsson 
Medarbejderrepræsentanter: Anette Sorth-Olsen og Jeanette Bech   
Elevrepræsentanter: Alma Christine Hulgaard Gebhardt og Hjalmar Morandi Ackey 
Ledelsesrepræsentanter: Line Aviaja Jørgensen, Marie Anker og Lars Kromann Myhre 
 
Afbud: Line Obbekjær 
  

Dagsorden  Tidsplan Referat 

1.   Godkendelse: Dagsorden Beslutning 18:00-18:05 Godkendt. 

2.  Nyt fra eleverne Orientering  18:05-18:10 Forskel på dagsordener i dag på det 

lille og det store elevråd. Fx omkring 

et kantinenavn. De små vil gerne 

have nogle basket net på deres 

legeområde. Ønske om gynger og 

flere legeting. 

Vedr. kantinenavn; 

elevrådsrepræsentanter går ud i 

klasser og opfordrer til at sende 

navneforslag til klasselæreren (6.-9. 

kl.) til kantinen. Elevrådet udvælger 

navn fra forslag. 

Merchandise forslag som krus, 

kasketter, trøjer mm. Der er en 

arbejdsgruppe, der kigger på dette. 

3. . Ind- og udmeldelser Orientering 18:10-18:15 Der har siden sidste 

bestyrelsesmøde været to 

udmeldelser og tre indmeldelser.  

4.  Principper 

Vi har aktuelt 24 principper. Vi 

Debat og 

beslutning 

18:15-18:40 Svært at styre efter 24 principper.   



 

starter en proces, hvor vi 

gennemgår principperne med 

henblik på 1. Skal de revideres? 

og 2. Er der brug for dem? 3. 

Skal vi have nogle nye? 

Princip for forældreansvar 

Princip for elevaktiviteter uden 

for skole  

Princip for åben skole  

Beslutning: 

På næste skolebestyrelsesmøde 

bliver princip for forældreansvar 

samskrevet med samarbejde mellem 

skole og hjem. 

Princip for åben skole udgår, da det 

er beskrevet i Folkeskolelovens §3 

stk. 4.  

Princip for elevaktiviteter uden for 

skole udgår som selvstændigt princip 

og samskrives med princip om 

undervisningens organisering. 

Vi indskriver skolebestyrelsens ønske 

om samarbejde med eksterne 

samarbejdspartnere på alle 

klassetrin. 

5.  Klubtilbud 

- Status 

- Kan vi gøre noget på 

kort sigt? 

Orientering 

og debat 

18:40-18:55 Patrik har haft direkte kontakt til 

konservatives medlem, Iben Busch, 

som arbejder aktivt for et klubtilbud. 

Patrik har foreslået foretræde for 

udvalget som en mulighed. Ved dog 

ikke, hvad der konkret sker.  

Et spørgsmål om økonomi for 

kommunen.  

Skolen ville kunne lægge lokaler til, 

hvis nogle forældre fx vil lave nogle 

aktiviteter, sideløbende med 

ansøgningsprocessen.  

6.  Grøn dannelse/udeområder 

- Status fra nedsat 

personalegruppe 

Orientering 18:55-19:05 Der er dannet en Grøn 

dannelsesgruppe blandt 

medarbejderne, der har haft første 

møde i fredags. Der arbejdes videre i 

to spor; Ét spor med at arbejde imod 

Grønt flag, ét spor at arbejde med at 

sætte konkrete tiltag i gang som at 

udplante æbletræer, sætte 

https://soendermark.aula.dk/sites/soendermark.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Princip%20for%20for%C3%A6ldreansvar.pdf
https://soendermark.aula.dk/sites/soendermark.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Princip%20for%20elevaktiviteter%20uden%20for%20skolen.pdf
https://soendermark.aula.dk/sites/soendermark.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Princip%20for%20elevaktiviteter%20uden%20for%20skolen.pdf
https://soendermark.aula.dk/sites/soendermark.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Princip%20for%20den%20%C3%A5bne%20skole.pdf


 

plantekasser mm. Alt, hvad vi kan 

starte med gratis. Anja Vilsholm vil 

gerne bidrage og sparre. Der er 

næste møde i gruppen d. 27. sept. 

7.  Skole og forældres landsmøde 

fredag den 11. og lørdag den 

12. november  

- Hvem deltager? 

Beslutning 19:05-19:10 Patrik og Nicklas deltager evt. 

8.  Arbejdslørdag den 19.11.2022 

Deltagerkreds og temaer. 

Debat og 

beslutning 

19:10-19:20 For forældre- og 

ledelsesrepræsentanter. 

Tema forslag:  

Digital dannelse. Principper. Klub. 

Invitere oplægsholder / facilitator fra 

Skole og forældre ind til at stille 

skarpt på skolebestyrelsesarbejde: 

Lære hinanden bedre at kende, og 

hvad der motiverer os. 

Patrik kontakter Skole og forældre. 

9.  Budget 2022 

- Budgetopfølgning 

august 

Orientering 19:20-19:25 Forventninger for 2022 er uændret 

fra sidste gang med et underskud i 

niveau 250.000.kr.  

10.  Arrangement for kontakt-

forældre i forældrerådene 

- Forslag fra formanden 

Debat 19:25-19:35 Der er opbakning til, at bestyrelsen 

inviterer til møde med forældreråd 

for at høre, hvad der rører sig. Fx en 

gang i dette halvår, evt. en gang i 

foråret. Anne og Anja deltager 

sammen med Patrik i 

planlægningsarbejdet. 

11.  Det sker på skolen 

• Orientering fra 

medarbejder-

repræsentanterne 

Orientering 19:35-19:45 Frito: 

Kommet godt i gang, de har fået 

inddraget mellemtrinsarenaen, ca. 

40 børn mere på daglig basis. De får 

besøg af ADHD-foreningen og får 

kompetencegivende foredrag. Der 



 

var svømmedisco fredag aften for 32 

glade børn fra 3.+4. årgang. Besøg af 

dagplejerne, som kommer og låner 

Frito til at lege i. Ronni og Heidi er 

med i et netværk med skoledelen og 

andre skoler på øen omkring grøn 

dannelse / bæredygtighed / 

biodiversitet. 

0. årg. er kommet godt i gang, 

børnene er ved at lære rammerne 

for skoledagen at kende. 

2. årg. arbejder med læseteater og 

eventyrgenren, hvor der læres om 

handlingsbroen 

5. årg. er i gang med skydning i 

Nyvest skytteforening. 

6. årg. har haft fernisering omkring 

Christiansøtur; artikler, malerier og 

fotos, hvor rigtig mange forældre 

deltog. De får en underviser fra 

ADHD-foreningen på besøg. 

7. årg. har deltaget i atletikstævne 

med andre skoler på øen. Herudover 

har hele udskolingen haft idrætsdag, 

hvor der blev dystet i høvdingebold, 

ultimate, laserrun mm. Nu er 

årgangen så småt ved at gøre klar til 

First Lego League med 

programmering af robotter og 

drøftelser om årets emne: Energi. 

8 årg. har lavet sangforløb faciliteret 

af ekstern underviser; her blev der 

skrevet sange og lavet musikvideoer 

med udgangspunkt i RAP. Årgangen 

har også været sammen med deres 

venskabsklasse, 3. årg., for at 

brainstorme idéer til emneugen. Den 



 

kommende uge er der naturfagsuge, 

hvor der er tur til BOFA og snak om 

bæredygtighed og forsøg om 

syre/baser. Ugen efter avisuge., hvor 

egen avis skal produceres. 

12.  Meddelelser/orientering (B) 

Formand 

 

Ledelse  

 

Medarbejdere 

 

Andre 

 

Orientering 19:45-20:00 

 

Patrik, Lars og Kevin har deltaget i 

samrådsmøde omkring digital 

dannelse med Dennis Lindholm. 

Samrådet bestod at andre 

skoleledere, 

skolebestyrelsesformænd og 

medarbejder- og 

elevrådsrepræsentanter. 

Ledelse: Åbent hus d. 29.09 for 

kommende 0. kl. børn kl. 16-17.30. 

7.-9. kl. får besøg af én, der fortæller 

om uddannelse, motivation og 

karriere. 

Uge 41: emneuge med 

”Entreprenørskab og innovation” 

under overskriften Skab værdi for 

skolen. Det er for alle skolens klasser, 

og der arbejdes i venskabsklasser. 

Forhåbentlig kan forældrene 

inviteres til at se nogle af 

processerne / evt. output om 

torsdagen. Dét ved vi, når vi har haft 

næste personalemøde. 

Charlotte Johansen (mor til Anna i 

0C) er blevet valgt til 

skolebestyrelsen. 

13.  Til pressen beslutning Åbent husarrangement.  

Lars har talt med både TV2/ 

Bornholm og P4 omkring 

skolevægring og trivsel. 



 

14.  Eventuelt orientering Alma: Er der planlagt noget 

arrangement omkring halloween? 

Frito holder halloween, enkelte 

årgange holder arrangement. Det 

kunne overvejes, om det skulle blive 

en tradition med en halloweenfest. 

Anette: Hvordan gør vi forældrene 

mere deltagende og aktive i fælles 

aktiviteter? Fx forældremøder, 

invitation til det digitale 

dannelsesarrangement. Enighed om, 

at det kunne være et punkt til et 

andet møde. 

Patrik; det er vanskeligt at deltage, 

når alle forældremøder ligger 

samtidig i indskolingen. 

Patrik: Er der nogle nye og relevante 

ændringsforslag, som vi skal lave 

høringssvar til? Ikke umiddelbart. 

15.  Punkter til næste møde Beslutning Princip for forældreansvar 

samskrives med samarbejde mellem 

skole og hjem. 

Forældreengagement til møder. 

Arbejdslørdag. 

Halloweenfest i skolen. 

Arbejdslørdag d. 19/11. 

16.  Godkendelse af referat, der 

godkendes efter hvert punkt. 

Ved mødets afslutning 

underskrives underskriftsblad. 

Beslutning Godkendt løbende. 

17.  Lukket punkt orientering  

 


